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Ob prazniku dneva republike
Socialistična revolucija, narodnoosvobodilna horba je izbojevana 

v najtežjih časih zgodovine jugoslovanskih narodov, v časih negoto
vosti, groze din nasilja, pa vendarle v času kaljenja bratstva in enot
nosti med narodi Jugoslavije. Rojevala so se spoznanja, da je oilje 
in želje vseh takrat naprednih, iskreno mlisliečdh in svobodoljubnih 
pristašev NOB nemiogoče doseči brez složnosti im skupnih naporov.

En sam cilij, upreti se rajhu in njegovim slugam, je pod vod
stvom vrhovnega štaba z maršalom Titom na čelu združil narode 
Jugoslavije. Želja po svobodi in neodvisnosti! je bila močnejša od 
okupatorja in domačih izdajalcev.

Borci NOV niso poznali Oklevanja, disciplina je bila na izrazito 
visokem nivoju, Ob vsakem času, v slehernem trenutku se je vsak
do zavedal svoje naloge im jo opravil vestno, dosledno in čeprav 
za ceno življenja.

29.—30. novembra 1943. Rodila se je nova Jugosllavija. Enotna 
Jugoslavija. V tej Jugoslaviji nli> bilo -opaziti razlike v narodnih no
šah. V tej Jugoslaviji je bilo občutiti moč in zaupanje kljub spoz
nanjem, da sovražnik še ni pokazal vseh krempljev ter ida bo po
trebno za dosego zastavljenih ciljev in dokončne osvoboditve Ju
goslavije žrtvovati še na tisoče mladih življenj. Delegati zasedanja 
AVNOJ 29.—30. novembra 1943 so prehodili dolgo iin nevarno pot. 
Postavili so temelje novi federativni Jugoslaviji. Proglas AVNOJ na
rodom- Jugoslavije ni odjeknil samo v naši deželi. Spoštljivo so ga 
pozdravljali tudi drugod po svetu. SlkJ-epii AVNOJ so bili jasni im 
obvezujoči za Sleherno sredino v Jugoslaviji. Komunistična partija 
Jugoslavije, avantgarda delavskega razreda, je bila edina napredna 
in zaupanja vredna 'organizacija lin ta je narod popeljala na odloč
no, zanesljivo in edino pot, pot do dokončne osvoboditve nove Ju
goslavije.

Mladi lahko le predvidevamo, kakšen je bil položaj in ugled 
člana ZKJ v obnovi Jugoslavije, njihovo moč delovanja in učinkovi
tosti pa občutimo danes. Ne preziramo in ne negiramo. Sprejemamo 
vse, kar je bilo dobrega in za našo skupnost naprednega. Tovariš 
Tito je naš vzornik in želimo si njegove Jugoslavije, v kateri bo 
sleherni pripadnik družbenopolitične skupnosti našel svoje mesto 
in vlogo.

Strah nas je prihodnosti., če znotraj obstoječega Sistema sedaj 
ne najdemo rešitev za izhod iz ikrlize. Naši vnuki bodo dejali: »Vi 
ste dopustili in bili sokrivci pri nazadovanju Jugoslavije!« Sedaj 
je čas in potreba. Dvignimo glaive, pomiisiiimo na borce, delegate 
AVNOJ, tovariša Tita! Pomislimo na prihodnost naših in življenj 
generacij, ki prihajajo za nami. Ne klonitmo in ne kritizirajmo! Re
habilitirajmo odnose med narodi Jugoslavije in postanimo močni in 
enotni! Prestrukturirajmo neme množice 'opazovalcev in kritizer jev 
v borce za bottjšii jutri ! Zahtevajmo doslednost, 'odgovornost in de
lavnost na vseh nivojih! Zahtevajmo demokratičen odnos in uveljav
ljanje interesov delavskega razreda! Zahtevajmo prave ljudi na od
govorna delovna mesta!

Želimo, da bi ob dnevu republike, vsaj malo razmiisMlii o zgo
dovini in prihodnosti narodov Jugoslavije, združila razmišljanja, jih 
programirali in v končni fazi prešli k izvajanju.

Mladi vam ob dnevu republike čestitamo in želimo mnogo delov
nih uspehov.

Janez Kukovič 
sekretar OK ZSMS

Uspeli so. Zmagala je morala, zavest, prepričanje, disciplina, 
odgovornost in zaupanje v vodstvo vrhovnega štaba in komunistične 
partije z maršalom Josipom Brozom-Titam na čelu. Nastala je nova 
Jugoslavija.
ZAUPANJE — MOČ — ODGOVORNOST — DOSLEDNOST — DELO

Leto 1987 ?
Ali bo reforma usmerjenega izobraževanja ponudita kvalitetne, 

za razvoj in napredek strokovno potrebne kadre? Študentje ljubljan
ske fakultete bojkotirajo štafeto mladosti ! Nesklepčna skupščina! 
Rdeče številke še naprej rastejo! Vedno večjii osip članov ZKS! Pre
kinitve dela — štrajkli se vrsti)jo! Zamrznitev osebnih dohodkov! 
Predlog za povečanje zveznega proračuna! Zahtevamo odstop Bran
ka Mikuliča, predsednika ZIS Skupščine SFRJ! Popredsednik pred
sedstva SFRJ Hamdija Pozderac vpleten v afero Agrdkamerc? Ire
denta n aKosovu ne počiva! Ubil ga je z nožem! Gospodarski krimi
nal raste. Opozarjamo, da je koncentracija žvepllsiovega dioksida pre
ko meja! Priporočamo, da zaprete okna, ostardiim in otrokom pa, 
ostanite v stanovanjih! Vrednost dinarja pada — 140 odstotna in
flacija! ZKJ nemočna pri razreševanju nacionalnih vprašanj! Ali 
smrdi- riba pri glavi?

Le nekaj dni nas 1-oči od praznovanja dneva republike. Resnici 
na ljubo je to dan, ko -Okrasimo prastare in jih pnipravim-o za iz
vedbo -proslave, da se spolnimo rojstva nove Jugoslavije in heroj
stva vojne generacije.

Tudi- -mladi se radi spomnimo slavne zgodovinske preteklosti, 
obudimo spomin. Vendar življenje teče dalje. Gledati je treba v 
prihodnost. Perspektiva? Sodbo si bo pisal narod sam! Parala, s ka
tero oživljamo tradicije narodnoosvobodilne borbe.
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OB DNEVU REPUBLIKE 

ISKRENO ČESTITAMO!

V tem trenutku kritično ocenjujemo to parolo. Pa ne samo mla
di. Kdo je povzročitelj skepse? Mladina In generacija, ki s sv-ojlim 
znanjem, naprezanjem v proizvodnji z zastarelo tehnologijo, zamrz
njenim 'osebnim dohodkom in -od katere se zahteva vedno več? Na
sičenost trga povzroča nezadovoljstvo delavskega razreda in se pri
kazuje v obliki štrajkov. NE! Ta delavski razred živi krivce za na
stalo situacijo — povzročitelje skepse. Vsi vse vemo, nič pa se ne 
zgodi.

DPO, SO, uredništvo
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CQ CQ CQ DE YU3DSC PSE K
Radio blub YU3DSC ALFOS Šentjur ibo v decembru or

ganiziral tečaj za. radioamaterje operaterje razredov C, D 
in E. Vsi, ki se zanimate za inadiiioamaterstvo, se lahko ja
vite v radio klubu YU3DSC vsako sredo od 17. ure dalje. 
Prostori radio kluba so v sitali občinski stavbi na Tatovem 
trgu št. 2.

K sodelovanju vabiimo tudi osnovnošolsko mladino pred
vsem za sodelovanje v ARG sekciji (lov na tìsico — skuiifci 
oddajmdkd).

Pridite, z veseljem vas bornio sprejeli.
73 DR OM

YU3DSC

ŽENSKI PEVSKI ZBOR SKLADATELJEV IPAVCEC VABI 
NA JUBILEJNI KONCERT OB DESETI OBLETNICI 

DELOVANJA ZBORA,

KI BO 19. DECEMBRA 1987 OB 19. URI 
V KULTURNEM DOMU ŠENTJUR.

VSI LJUBITELJI ZBOROVSKEGA PETJA 
VLJUDNO VABLJENI!

Novo vodstvo SZDL v KS 
Šentjur - center

Na krajevni konferenci SZDL v 
Krajevni skupnosti Sentjur-center
5. novembra je bilo izvoljeno tudi 
novo vodstvo. Za predsednika je 
bil izvoljen tov. Branko Mihevc iz 
ulice T. Čečeve 14, zaposlen v 
Upravnem organu občine Šentjur 
kot načelnik Oddelka za notranje 
zadeve. Njegov namestnik je tov. 
Jože Plemenitaš !iz ulice A. M. 
Slomška 6, sicer pa zaposlen kot 
direktor Merx TOZD Prodaje 
Šentjur. Za sekretarja je konfe
renca izvolila tov. Marjana Gra
dišnika iz ulice D. Kvedra 40, si
cer pa je ravnatelj OŠ Franja 
Malgaja v Šentjurju. Predsedstvo 
je devet-člansko. Ostala mesta v 
predsedstvu pa zapolnjujejo še 
predstavniki DPO v KS ter pred
sednik sveta in skupščine KS. 
Krajevna konferenca pa je izvo
lila tudi komisije, in sicer: Ko

misijo za kadrovska vprašanja, 
volitve in imenovanja, predsednik 
je Kozjan Stane; Komisijo za so
delovanje z družbenimi organiza
cijami in društvi — predsednica 
je tov. Erjavec Irena; Komisijo za 
proslave in obujanje tradicij NOB 
— predsednik je Borovnik Jernej; 
Komisijo za hišno samoupravo — 
predsednik je Mastnak Stanko in 
Komisijo za družbeno aktivnost 
žensk — predsednica je tov. Vreč
ko Antonija.

Delovni ljudje in občani lahko 
pripombe in pritožbe ter koristne 
predloge za posamezna področja 
posredujejo .tem komisijam v KS 
Sentjur-center (Kvedrova 38). 
Mandat novoizvoljenih organov 
traja štiri leta. Vsem izvoljenim 
posameznikom želimo veliko uspe
ha pni delu.

Drago Slakan

Učenci so dobri varčevalci
Pionirska hranilnica na šentjur

ski osnovni šoli je začela z de
lom pred dobrimi tridesetimi le
ti. Od takratnih skromnih začet
kov do današnjih dni se je de
javnost neverjetno razmahnila.

V razgovoru z mentorico hramil- 
ništva predmetno učiteljico Silvo 
Kukovičič, ki zadnjih 15 let vodi 
»bančništvo« na šoli, smo zvedeli, 
da je varčevalcev 1015 t. j. vsi 
učenci. Zajeti je 87 oddelčnih 
skupnosti oziroma interesnih krož
kov. Ves inkaso od šolske prehra
ne se kanalizira .skozi šolsko hra
nilno službo, prav tako ves denar 
za nabavo učbenikov in denar šol
skih organizacij. Da so vsemu te
mu kos in da so na tekočem z 
dnevnimi dvigi in pologi v goto
vinskem in brezgotovinskem pro
metu ter dnevnemu ugotavljanju 
salda, so nabavili računalnik 
»Partner«, s katerim vešče uprav
ljajo učenci »bančniki«.

80 milijonski promet (seveda v 
novih dinarjih) v zadnjih osmih 
mesecih nam pove, da finančna 
dinamika v hranilnici ni zanemar
ljiva. Ves denar, ki ga trenutno ne

potrebujejo, vežejo trimesečno; 
tako se jim je v letu nabralo za
600.000 din obresti, s katerimi so 
kupili 4 računalnike z opremo in 
v marsičem priskočili na pomoč 
socialno šibkejšim učencem.

Izredno važna je pomoč hranil
nice pri nabavi učbenikov in de
lovnih zvezkov. Staršem se ni tre
ba pehati za učbenike, pa tudi fi
nančno so razbremenjeni, saj do
tekajo za učbenike sredstva iz o- 
bresti šolske hranilne službe in iz 
sredstev Občinske izobraževalne 
skupnosti.

Ob visoki inflaciji se nekako 
normalno obrestujejo le vezane 
vloge, one »na vpogled«, ki jih je 
v pionirski hranilnici največ, pa 
so obrestovane s skromnimi sed
mimi procenti, kar prav gotovo ni 
prav. Menimo, da bi morali banč
niki razmisliti tudi o tem in dvig
niti obrestno mero tudi neveza
nim vlogam, to je vlogam manj
ših varčevalcev, h katerim lahko 
štejemo tudi mlade varčevalce na 
naših šolah.

Ernest Rečnik

Šentjurski portret
TUDI DOMAČE ZNANJE 
LAHKO PRISPEVA 
K RAZVOJNIM PROGRAMOM

Ekipa uredništva UTRIPA se 
je pomudila v »ALPOSU« — 
TOZD OPREMA v trenutku, ko 
je skupina strokovnjakov preiz
kušala na novo skonstruiran in 
prilagojen kombiniran točkovni 
aparat z avtomatskim podaja
njem.

Priprava bo omogočila realiza
cijo žičnega programa stolov, ki

predstavlja popestritev ponudbe 
v bližajoči turistični sezoni.

Naprava je preizkus dobro pre
stala za kar imata največ zaslug 
tov. Andrej BAH in štipendist 
ALPOSA tov. Zdenko VERDI- 
NEK. Zanimivo je, da v praksi 
redkokdaj srečamo takšen sestav 
strokovnega teama.

Samo želimo si lahko, da bi 
podobnih rešitev bilo še več, saj 
vemo, da so nove strojne napra- 
no uvažati v sedanjih pogojih 
ve, še posebej če jih je potreb- 
gospodarjnja, težko dosegljive.

/O  ljubljanska banka

Dne 2. 11 .1987 smo pričeli s poslovanjem v novi agen
ciji, kamor smo preselili odsek kreditiranja in eno šalter- 
sko mesto, da bi bile storitve kompletne. V likvidaturi bo
ste lahko urejevali dinarske in devizne posle. Le zaradi 
novih dinarskih in deviznih knjižic, čekovnih blanketov, 
dvigovanja sredstev z žiro računov bo potrebno še vedno 
v ekspozituro.

Delovni čas agencije smo prilagodili potrebam strank. 
Odprta je od 7.30 do 13. ure, kar pomeni, da lahko v Šent
jurju občani dobijo svoj denar ob vsakem času. Upamo, da 
se boste kmalu navadili in prihajali v agencijo, ki je tako 
rekoč v centru mesta. Ob izplačilnih dnevih, ko je v banki 
največja gneča, vam bomo v novih prostorih v veliko po
moč. Tudi vi boste pripomogli k razbremenitvi delavk v 

ekspozituri.

Upamo, da bo agencija zaživela v obojestransko zado
voljstvo.

LJUBLJANSKA BANKA 
SPLOŠNA BANKA CELJE 
Ekspozitura Šentjur



Sanacija Topra
V TOPROVEM TOZD ELEGANT ŠENTJUR DELAVCI 
USPEŠNO DOSEGAJO ZASTAVLJENE CILJE

Delovna organizacija TOPER iz Celja je s svojimi izdelki znana 
doma to v svetu. Veliko je bilo o tem kolektivu že napisanega. V 
času, ko kolektivu ne gre najbolje, bi bilo prav, da predstavimo 
njihovo dejavnost in prizadevanja za premagovanje težav, v katerih 
so se zaradi slabih rezultatov gospodarjenja znašli v preteklih letih. 
Ukrep družbenega varstva v vseh TOZD in skupnih službah pa v 
nekaterih elementih že daje rezultate. Ob devetmesečnih rezultatih 
poslovanja predstavljamo TOZD Elegant Šentjur.

Celotna sanacija TOPRA se ugodno razvija, saj se je izguba v pri
merjavi s polletjem 1987 zmanjšala za prek 180.000.000.— din. Talko 
znaša preostala izguba 396.098.758.— din, kar je 4,26 % od doseže
nega celotnega prihodka 9.277.158.019.— din. Od tega pa so seveda 
TOZD dosegle različno realizacijo ter dohodek oz. delež ustvarjene 
izgube.

V devetmesečju TOZD Elegant Šentjur izkazuje izgubo v višini 
35.021.228.— dito, vendar pa le 2,8 % od doseženega celotnega pri
hodka. Na takšno stanje pa so vplivale spremembe zakonske regu
lative na področju obračuna to spremembe v okviru delitve celot
nega prihodka po samoupravnem sporazumu o skupnem prihodku v 
DO Toper.

Pni tem velja amenità, da ibi TOZD Elegant ob pogojih ob uvedbi 
družbenega varstva že posloval pozitivno (1 stara m®jarda). Ker 
so v kolektivu (V DO TOPER) ne samo po zakonski regulativi, am
pak tudi po notranjih spremembah SaS o skupnem prihodku obra
čunali zaloge končnih izdelkov po TOZD, so tokrat še poslovali, ne
gativno.

V TOZD Elegant Šentjur, ki ima svoj Obrat še v Celju, je zapo
slenih 270 delavcev, predvsem žensk.

Treba je poudariti veliko pripadnost kolektivu to visoko zavest 
delavcev, saj za čiimboljše rezultate delajo tudi ponoči, ob prostih 
sobotah pa dedaijio že dalj časa.

Uspešno skrbijo tudi za nove kadre, zelo uspešno sodelujejo 
z VIZ, s centrom Boris Kidrič iz Cettja.

V TOZD menijo, da je eden izmed stimulatorja uspešnosti sa
nacije tudi veqjli osebni dohodek. Povprečni OD je v Elegaintu sedaj 
210.000.— din. Omeniti velja iztrošeni strojni park in opremo, saj 
je veliko opreme bilo preseljeno že ob ustanovitvi Elegante v Šent
jur pred dvajsetimi leti. Pestijo jih težave zaradi pomanjkanja re
zervnih delov liz uvoza. Sedaj naj bi si vendarle zagotovili rezervne 
dele iz uvoza za 20.000 DM. Problem je tudi neplačana realizacija 
v višini 100 starih mdilijand.

V čem vidijo saniranje izgube?
Nadaljnje spreminjanje obračunskega sistema ne sme imeti ne

gativnih posledic za TOZD. ‘Prodaja na domačem trgu mora preseči 
planske cdl<je oziroma zapolnjeni morajo biti vsaj izpadi v juliju in 
avgustu. Rešeno mora biti vprašanje Topsporta din pa izgube za leto 
1986 (gre za 158 starih milijard). Proizvodni rezultati TOZD mora
jo še naprej biti nad planom ob polni zasedenosti zmogljivosti ali 
vsaj na 100-odstotnt. Pri takšnih ciljih lahko v Elegantu upravi
čeno pričakujejo ob zaključnem računu za leto 1987 pozitiven re
zultat.

Poudariti je treba, da je mesečni, rezultat za oktober za TOZD 
Elegant 100-odstotno proizvodno dosežen, medtem ko je na nivoju 
DO nekoliko slabši. Popravila se je realizacija prodaje, ki je pre
segla planirano. Plan je bil 1.551.896.000.— dim, realizacija pa je 
bila 1.982.146.108,— din.

Ob uspešnem vodenju začasnega kolektivnega poslovodnega or
gana v TOZD Elegant Šentjur in ob prizadevnem delu vseh zapo
slenih v proizvodnji vidijo rešitve:

a) v razvoju in usklajevanju programov v okviru DO TOPER in 
v sanatorstvu SOZD Merx, s katerim je bila podpisana sanatorska 
pogodba;

b) sanatorstvo je poleg bančne podpore sanacije bistveni element 
za rešitev TOZD in DO TOPER pred najhujšim ...

Izrednega pomena je tudi odločenost DružbenopoMtičnih skupno
sti dn drugih dejavnikov, da se TOPER kot delovna organizacija z 
veliko tradicijo ni še vedno močnim ugledom reši.

DRAGO SLAKAN

Ali so delavke v Modi upravičeno 
zaskrbljene?

te določenih izvoznih artiklov, da 
nekateri ne gredo v prodajo ipd.

Odgovorni iz občine so v raz
pravi ponovno vztrajali da se za
stavljeni sanacijski program mora 
izvajati. Glede dodatno ugotovlje
ne izgube za leto 1986 pa je OK 
ZKS formiral posebno delovno 
skupino, ki naj ugotovi vzroke in 
krivdo.

V razpravi so delavke vprašale, 
zakaj so prikrivali naknadno ugo
tovljeno izgubo, ki situacijo v 
TOPRU dodatno otežuje; zakaj so 
pred kratkim prekinili s proizvod
njo srajc in jo prenesli drugam; 
kolikšen je učinek dela ob dodat
nih štirih sobotah (v lanskem le
tu) in kdaj bo nekdo od odgovor

nih pojasnil delavkam, koliko so 
same krive za nastalo izgubo.

Vsekakor je situacija v MODI 
zelo resna. Iz razpoloženja delavk 
se vsiljuje bojazen, da je iskanje 
rešitev večtirno, dolgotrajno, da 
med različnimi pogledi ni strpne
ga usklajevanja, da bi moralo bolj 
temeljiti na strokovnih izhodiščih 
in možnostih ki jih ponuja seda
nja družbenoekonomska praksa. 
Verjamemo, da je bilo že mnogo 
besed in sestankov, a bolj malo 
takih, ki bi konkretno zavarovali 
socialni status zaposlenih in jih 
še pravočasno motivirali za so
delovanje pri iskanju poti iz krize, 
kar ne bi smeli spregledati.

Goce Kalajdžijski

STALIŠČA IN PREDLOGI PREDSEDSTVA OK ZKS 
V ZVEZI S SANACIJO TOPRA

Predsedstvo OK ZKS se je odločilo za ponovno obravnavanje 
omenjene problematike, ker se sanacija v občini Šentjur ne odvija 
v dogovorjenih okvirih. Pri tem se upošteva dejstvo, da zveza ko- 
nistov ne bo posegala na področje strokovnih odločitev, je pa 
dolžna, da na osnovi večletnega analiziranja in spremljanja stanja 
daje usmeritve za delo komunistov. Upoštevajoč stanje v Topru in 
siceršnje težke razmere v celotni tekstilni branži predlagamo na
slednje u s m e r i t v e :

1. Delegati v MS ZKS celjske regije so zadolženi, da si maksi
malno prizadevajo za uveljavitev naših stališč pri kvalitetnem re
ševanju sanacije in sprožijo vprašanje ugotavljanja odgovornosti no
silcev poslovodnih, samoupravnih pa tudi političnih funkcij v DO 
Toper in tudi širše.

2. Družbeni pravobranilec samoupravljanja naj oceni, kakšni so 
rezultati sanacije in kje so zavore.

3. Predsedstvo ugotavlja, da kadrovska sanacija v Modi in Ele
gantu ni rešena, zato predlaga, da se le-ta izpelje do konca.

4. Komunisti so zadolženi, da poskrbijo za energičnejšo reali
zacijo sklepov skupščine.

5. Sprejet je bil predlog, da OO ZK Mode in Eleganta, oceni 
stanje in ugotovi tudi odgovornost komunistov.

6. OO ZK Mode in Eleganta naj dasta pobudo za ugotavljanje 
odgovornosti za naknadno ugotovljeno izgubo za leto 1986 v okviru 
konference OO ZK na nivoju DO in pri tem ugotovi odgovornost v 
svoji TOZD. Predlaga se, da se ugotovi, koliko naknadno ugotovlje
ne izgube je nastalo v Modi in Elegantu.

7. Komunistom v ostalih DPO, posebej pa še v IS predlagamo, 
da vztrajajo v aktivnostih pri izvajanju sklepov skupščine, IS pa 
predlagamo, da na osnovi detajlne analize strokovno oceni svobod
no menjavo dela med TOZD in DSSS ter sooblikuje takšno obliko 
odgovornosti, ki bo v skladu z zakonom o združenem delu in bo 
prinašala tudi kvalitetne rezultate.

Obravnavanje 9-mesečnih rezul
tatov gospodarjenja na zboru de
lavcev v TOZD MODA Šentjur je 
kot tolikokrat doslej pokazalo, da 
so odprta vprašanja še vedno pre
trd oreh.

Na zadnjem zboru v MODI so 
drug drugemu podajali žgočo pro

blematiko poslovanja, ukrepov in 
ugibanj: delavke, začasno vodstvo 
TOPRA in predstavniki SO in 
DPO občine Šentjur.

Vodstvo DO TOPRA ob rezulta
tih poslovanja skuša predstaviti 
dodatno oteževalno okoliščino, češ 
da v MODI škripa zaradi kvalite-

Pri sprejemu omenjenih stališč je bilo predsedstvo mnenja, da 
je potrebno upoštevati dejstvo, da je v omenjenih dveh TOZD za
poslenih 10 % vseh zaposlenih v naši DPS in nenazadnje položaj 
zaposlenih z nizkimi OD in negotovo prihodnostjo.

Sekretar P OK ZKS 
Martin VODUŠEK, 1. r.



Občinski komite ZKS 
o razvoju kmetijstva
OBČINSKI KOMITE ZKS ŠENTJUR OBRAVNAVAL 
URESNIČEVANJE PROGRAMSKIH USMERITEV OD MARCA 1986 
DO OKTOBRA 1987 TER KONKRETIZIRAL PRIPOMBE
Še n t j u r s k ih  k o m u n is t o v  k  s t a l iSCem  ck  z k  Sl o v e n ije  
o  u r e s n ič e v a n j u  r a z v o j a  k m e t ijs t v a  v  n a s l e d n j e m
OBDOBJU

Občinski komite ZKS Šentjur je na svojem zasedanju posebno 
pozornost posvetil Osnutku poročita o uresničevanju programskih 
usmeritev Občinskega komiteja ZKS Šentjur od marca 1986 pa do 
Oktobra 1987. Poročilo naj bi konkretno dopolnili tudi v osnovnih 
organizacijah, saj člani iz P OK ZKS niso mogli v celoti in v po
polnosti zajeti vseh Obravnavanih področij. Za nekatera področja 
so samo nakazami problemi, medtem Iko bi morali v OO ZKS o 
tem konkretno in poglobljeno spregovoriti'.. Predsedstvo OK ZKS je 
v pripravah na sejo komiteja tudi predlagalo, da se v poročilo 
vključi tudi obravnava kadrovske problematike. Ocenita je potrebno, 
kako se ugotavljajo samoupravni odnosi v procesu odločanja, vključ
no z delegatskim sistemom. Posebno pozornost je treba posvetiti 
tudi družbeno ekonomskim odnosom. Ocene in pobude naj predvsem 
prihajajo od OO ZKS navzgor. Poročilo zato ne obravnava konkret
nih pojavov, ampak samo trende. Kar zadeva učinkovitejšo akcijo 
in vlogo ZK v dbčind je ugotovljeno, da ne more bllti uspešna, saj 
so organizacije in organi ZK v občini premalo strokovno usposob
ljeni, agresivni in učinkoviti pri spreminjanju razmer. Raizpravljalci 
so opozorili tudi na neučinkovito prizadevanje naše družbenopalitič- 
ne skupnosti za zmanjševanje nerazvitosti' oziroma zmanjšanje vedno 
večjega razkoraka v regiji med posameznimi Občinami.

Opozorili so tudi, da brez konkretnih podatkov in primerjav ni 
možno na splošni govoriti o ,splošni lin skupni poralbi. Popačeni po
datki ne dajejo pravilne slike, kar vse vpliva na negodovanje izva
jalcev. Zato je bil podan predlog, da se podatki in primerjave vne
sejo v poročilo. Komite je tudi zadolžil Člane komiteja, da na do
ločene stvari, ki so navedene v poročilu, opozorijo komuniste v ne
posrednih sredinah. Na kratko je moč ugotoviti, da je bilo preteklo 
obdobje na and strani močno vpeto v nadaljnje poglabljanje krize 
na političnem 'in gospodarskem področju, na drugi strani pa so si 
komunisti prizadevali za nadaljnjo učinkovitejšo demokratizacijo 
družbe. V okviru te prenove so se komunisti aktivno vključevali v 
reševanje vseh (bistvenih vprašanj v družbi.

Komite je obravnaval tudi moralno politično oceno stanja v 
Teritorialni! Obrambi, občine Šentjur. Ugotavljamo, da so vse naloge 
TO v občini Šentjur kvalitetno i z p o l n j e n e .  Starešinski kader, ki je 
v svojem sestavu Ob stoodstotnem članstvu ZK .tudi strokovno iz
redno podkovan, je bil deležen pohvale ne samo pristojnih v občini, 
ampak tudi širše. Vse to pa Obvezuje za še ibdljše in bol j zahtevnej
še delo, .seveda pa je pri vsem tem tudi treba gledati ekonomsko 
razvitost dru žb enopofliitLČne skupnosti. Komite se je seznanil tudi z 
aktivnostmi, ki .potekajo v OO ZKS v zvezi s pripravami na pro
gramsko volilno konferenco. Ugotoviti je treba, da je večina OO 
ZKS že evidentirala predloge za nova vodstva v OO ZKS. Vdliilno 
programske konference pa bodo v  času od sredine novembra do 
sredine decembra.

Komite je posebno pozornost namenil ahravnavi stališč CK ZK 
Slovenije o uresničevanju razvoja kmetijstva v naslednjem obdobju. 
Povedati je treba, da so o tem gradivu že predhodno razpravljali 
komunisti v kmetiiskem kombinatu in ga v celoti podprli. Ker je 
naša družbenopolitična Skupnost predvsem kmetijska, je temu bilo 
treba dati še posebno vlogo odnosno pomen. Seveda pa je komite 
sprejél tudi nekatere sugestije, ki so jih pripravili' odnosno ugotovili 
v Kmetijskem kombinatu Šentjur. Naštejmo najpomembnejše:

1. Predlaga se, da naj se v kmetijstvu uveljavijo tržne zakoni
tosti '(seveda so v Jugosliavii glede tega vprašanja različnih mnenj).

2. Zahteva za razmejitev obveznosti', ki bi jih morali rešiti v 
federaciji (kreditno monetarna politika), del pristojnosti lin odgovor
nosti razmejiti v republiki — vse drugo pa je treba prepustiti trgu.

3. Posebej opredeliti vlogo in pomen gozdarstva.
4. Vprašanje zemljiške politike.
5. Vprašanje enostranske ocene družbenega kmetijstva.
6. V kmetijški politiki preiti 'od besed k dejanjem.
Razpravljala so menili, da bi bil dosežen izredno velik uspeh,

če bi stališča realizirali, saj ibi lahko bilo na področju kmetijstva 
veliko narejenega. Pomembno je  tudi pretehtati obstoj Kmetijsko 
zemljiške skupnosti, ker zaradi pomanjkanja finančnih sredstev ni 
možno uspešno izvajati nalog. Napisano je veliko lepega in korist
nega, škoda tod (bilo, če ibi se vse skupaj iznakazilo.

Ob sprejetju dokumenta bi morali točno videti pot do realizacije 
sicer nam sam dokument kaj .malo pomeni. Omeniti velja, da bo 
dokument obravnavan in sprejet po delegatski potil, zato bo potreb
no o vsebini' vsega tega zelo dobro seznaniti tudi delegate, preden 
bo dokument sprejet v skupščini. Organi zveze komunistov bodo o 
teh vprašanjih še spregovorili preden .bo dokument še'1 v razpravo 
delegatom v temeljnih sredinah. Njihove pripombe in pobude pa 
bodo prav gotovo dobrodošle.

DRAGO SLAKAN

Kako so komunisti v kmetijskem 
kombinatu razpravljali o 
kadrovski politiki

Ce načrtuješ za eno leto, sadi 
riž, če načrtuješ za 10 let sadi 
drevo in še načrtuješ za vse 
življenje, potem vzgajaj človeka.

Ta poučni kitajski pregovor je 
bil sestavni del uvodne informa
cije o kadrovskih razmerah v 
Kmetijskem kombinatu Šentjur, 
ki jo je predstavila na konfe
renci ZK KK Šentjur 2. 11. 1987 
tov. Danica DOSEDLA.

Razprava o tej osrednji točki 
je nakazala zahtevo (potrebo) da 
postane celovita kadrovska funk
cija pomembnejši člen načrtova
nja, izvajanj ain preverjanja po
slovnih ciljev. V zvezi z zapo
slovanjem bodo v Kombinatu 
morali dosledno upoštevati nače
lo produktivnega zaposlovanja in 
izdelati prioritete. Bolj odločno 
bo potrebno nadaljevati s štipen
dijsko politiko in uvajati funk
cionalne oblike izobraževanja za
poslenih. Takšna opredelitev bo

tudi terjala od vodstvenih in vo
dilnih, da bodo v svojih delov
nih akcijah sodelavce usmerjali 
in vzpodbujali k dodatnim obli
kam usposabljanja.

Seved abo morala tej akciji 
slediti ustrezna oblika motivacije 
sicer lahko želja po strokovnem 
razvoju ostane le na papirju. O- 
blike izobraževanja že zaposle
nih bo potrebno čim prej izva
jati, kajti izpeljava tekočih in 
razvojnih programov bo izziv ob
stoječi kadrovski zasedbi.

Problematika zaposlovanja se 
je dotaknila tudi vprašanja za
poslitve invalidov, kjer bi morali 
bolj spoštovati zakonske predpise.

OOZK v TOZD in DSSS so se 
obvezale izdelati oceno izvajanja 
zastavljenih proizvodnih progra
mov z obstoječimi kadri ter ob
likovati program nadaljnjih ak
tivnosti.

Goce KALAJDŽISKI

Iz dela občinske skupščine
DELEGACIJA ZA REPUBLIŠKO SKUPŠČINO

4. in 5. oktobra so se sestali 
delegati naše občine za Zbor ob
čin in Zbor združenega dela re
publiške skupščine. Na seji so ob
likovali določena stališča do pro
tiinflacijskega programa zvezne 
vlade in drugih spremljajočih do
kumentov, ki so bili obravnavani 
na seji republiške skupščine 6. ok
tobra. Obe delegaciji sta upošte
vajoč stališča Zbora združenega 
dela v naši in šmarski občini, stali
šča Gospodarske zbornice Sloveni
je in republiškega izvršnega sve
ta sprejeli stališča, da programa, 
kot tudi spremljajočih dokumen
tov ni mogoče podpreti v predlo
ženi vsebini. Skladno s tem je bi
lo delegatom, ki sta se seje re
publiške skupščine udeležila, na
ročeno, da glasujejta proti izdaji 
soglasja. Osnovni argumenti za ta
ko odločitev delegatov so bili v 
glavnem enaki, kot jih je bilo 
možno v času razprave slišati v 
vsem slovenskem prostoru. Dele
gati so v predhodni razpravi tudi 
ocenili, da bodo morali enako rav
nati tudi pri obravnavi predloga 
sprememb zakona o deviznem po

slovanju oziroma ekonomskih od
nosih s tujino, če le-ta ne bo bi
stveno spremenjen. Iz gradiva, ki 
je v tem trenutku delegatom na 
voljo, namreč ni videti, da pred
lagatelj, to je Zvezni izvršni svet 
namerava prisluhniti zahtevam 
aktivnih izvoznikov, še zlasti ne 
na področju razpolaganja z devi
zami oziroma deviznimi pravica
mi. Delegati za zbor združenega 
dela so se dogovorili, da bodo 
pred sprejemom dokončnega sta
lišča vsebino predlaganih spre
memb preverili v delovnih organi
zacijah, ki so izvozniki, še posebno 
v Steklarni v Rogaški Slatini, ki 
je največji izvoznik na našem 
področju.

Obe skupini delegatov čaka do 
konca leta naporno delo, saj bodo 
v časovni stiski, predvidena so še 
tri zasedanja republiške skupštine, 
obravnavali vsebinsko zahtevne 
dokumente, če omenimo samo ne
katere: pokrivanje izgub v želez
niškem gospodarstvu, zvezno in 
republiško resolucijo za leto 1988!

M. K.

ODGOVOR NA DELEGATSKO VPRAŠANJE GLEDE 
LOKACIJE DOMA UPOKOJENCEV

Na seji Zbora krajevnih skupnosti občinske skupščine 15. okto
bra 1987 je bilo postavljeno delegatsko vprašanje glede lokacije in 
izgradnje DOMA UPOKOJENCEV v Šentjurju. Ker gre za problem, 
katerega rešitev zanima najširši krog občanov, se je Zbor opredelil, 
da je potrebno odgovor objaviti v občinskem glasilu.

Objavljamo v celoti odgovor, ki ga je pripravil Izvršni svet 
občinske skupščine ŠENTJUR:

Komite za družbeno planiranje in razvoj in Zavod za urejanje 
naselij sta bila v občini Šentjur nosilca izdelave srednjeročnega 
družbenega plana aa obdobje 1986—1990 in dolgoročnega (plana 1986 
do 2000. Na pobudo Centra za socialno delo in Skupnosti socialnega 
skrbstva občine Šentjur smo v faizi načrtovanja upoštevali tudi iz
gradnjo doma upokojencev v Šentjurju. Tako je ta objekt dolbil 
ustrezno planersko opredelitev tudi v vseh planskih dokumentih 
(SDP, DP).

Vzporedno s širšim načrtovanjem je potekala tudi aktivnost ini
ciativnega odbora za izgradnjo doma. Predstojnika KDPR in Zavoda 
za urejanje naselja sia tudi člana tega iniciativnega odbora, ki je 
imel v času od 23. 10. 1985 do danes pet sej. Omeniti je potrebno, 
da so člani odbora tudi predstavniki DU Šentjur, KS Šentjur —



okolica, DOPS, ZZB NOV, SPIZ in seveda Centra za socialno delo 
in tako vsi po vrsti dolbro seznanjeni z delom odbora kot tudi s sklepi 
odbora.

Zato morda nekoliko začudenja ob taikšnem delegatskem vpra
šanju in tendencah za spremembo lokacije DOMA UPOKOJENCEV.

Poglejmo po vršiti:
1. Na 1. seji iniciativnega odbora so bile podane tri variante 

lokacije DU, in sicer:
1. lokacija preko Pesnice,
2. lokacija Pod ivnboo,
3. ZN GORICA pri Slivnici.
Po odločitvi članov iniciativnega odbora je bila najprimernejša 

lokacija POD VRBCO.
Ker je istočasno s to odločitvijo potekala tudi izdelava Urbani

stičnih zasnov nasedja Šentjur, smo v razreševanje o vprašanju 
možne lokacije vključili tudi urbaniste (RC Celje), ki so strokovno 
ocenili lokacijo POD VRBCO kot najbolj sprejemljivo.

2. Na 2. seji iniciativnega odbora je bil sprejet sklep o lokaciji 
DU — POD VRBCO in da se območje vključi v UZ naselja Šentjur 
kot zazidalni načrt.

3. Na 3. seji iniciativnega odbora smo sprejeli sklep o izdelavi 
idejnega projekta pri GIP »INGRAD« in »AMBIENT« v Ljubljani.

4. Na 4. seji je bdi izmed obeh projektov izbran projekt, ki ga 
je izdelal AMBIENT Ljubljana, predložen pa je bil tudi Komisiji 
za oceno programov in projektov pri Republiškem komiteju za 
zdravstvo in socialno varstvo v Ljubljani. Po oceni komisije je pro
jekt zelo dober din funkcionalen in se odlično vključuje v Okolje.

Toliko o delu odbora za izgradnjo DOMA UPOKOJENCEV.
Istočasno je Zavod za urejanje naselij skupaj z RC Celje izde

lal zazidalni načrt CONE III/.l Senitjiur (torej naselje POD VRBCO), 
IS SO Šentjur pa ga je dal v javno razpravo. V javni razpravi, ki 
je potekala v KS SENTJUR-center in okolica, na zazidalni načrt ni 
bilo pripomb in je KS-center soglašala z lokacijo DU.

Dana je bila samo pobuda, da se dovozna cesta do doma ustrez
no uredi.

Kratka predstavitev zazidalnega načrta IJI/1:
— ZN dbraivnaiva območje v dolini severovzhodno od stanovanj

ske soseske in vzhodno od Gornjega trga. Omenjene površine so bile 
predvidene za stanovanjsko gradnjo že v urbanističnem načrtu na
selja Šentjur iz leta 1986. ZN obravnava lokacijo doma upokojen
cev in sosesko enodružinskih stanovanjskih hiš.

DOM UPOKOJENCEV je lociran na pobočju, ki pada v smeri 
proti jugu in zahodnem delu soseske. Lokacija je za tako dejavnost 
primerna, predvsem zaradi neposredne bližine centra naselja (500 m) 
in čistega okolja. Skupna zmogljivost doma je 140 ležišč. Funkcije 
v objektu so ločene na stanovanjske enote, negovalne enote, skupne 
prostore, upravni del ,z Zdravstveno službo ter servisni del. K funk
cionalnemu delu zemljišča DU sodi tudi pobočje na južnem delu 
kompleksa, ki je namenjeno delovni terapiji. Severovzhodno in jugo
vzhodno od doma je predvidena gradnja 28 enodružinskih stano
vanjskih hiš — enotnega tipa.

V ZN Cone III /l  ,je prometna, komunalna in posebno energetska 
ureditev racionalna, saj se npr. za ogrevanje, ki v naselju Šentjur 
predstavlja največje onesnaževanje, predvideva izgradnja enotne 
kotlovnice za celotno sosesko.

Ugotavljamo, da je delo glede lokacije in izgradnje doma upo
kojencev strokovno dobro opravljeno.

Predsednik komiteja 
za družbeno .planiranje in razvoj 
SO ŠENTJUR pri Celju 
Drago MAGKOŠEK, d. r.

Ob dnevu mrtvih je Občinski 
odbor ZZB NOV Šentjur pri Ce
lju organiziral obisk grobov in 
spomenika žrtev fašističnega te
rorja iz druge svetovne vojne v 
Gradcu.

Komemorativne svečanosti so se 
pri spomeniku na pokopališču u- 
deležili svojci pokopanih v Grad
cu, predstavniki SO in DPO iz 
Šentjurja.

SAMOUPRAVNA KOMUNALNA INTERESNA 
SKUPNOST ŠENTJUR PRI CELJU

Objavljamo pregled površin ter 
normative in standarde za vzdr
ževanje ulic, pločnikov, pešpoti in 
javnih površin v naselju Šentjur. 
S tem je določen obseg zimskega 
in letnega vzdrževanja, stanje 
vzdrževanosti pa je odvisno od fi
nančnih sredstev, ki so za to na
menjena. Vse površine, ki niso 
zajete v tem pregledu, so dolžni 
vzdrževati lastniki zgradb ali 
zemljišč ob teh površinah.

Zimsko-letno vzdrževanje .ulic, 
pločnikov, peš poti in javnih po
vršin po predloženem pregledu 
opravlja KOP Šentjur, financira 
pa ga SKIS Šentjur in KS Šent- 
jur-center v skladu s samouprav
nim sporazumom.

Pregled površin ter normative 
in standarde za vzdrževanje ulic 
plončikov, peš poti in javnih po
vršin objavljajo .zato, ker je zara
di slabe informiranosti prihajalo 
do nesporazumov.

Strokovna služba SIS 
materialne proizvodnje

P R E G L E D
površin, ki so predmet sporazuma 

o zimsko-letnem vzdrževanju

A) NEKATEGORIZIRANE 
CESTE — ULICE

I. Prioriteta dolžina
v m

— Pod rebrami (v celoti) 411
— Pod vrbco (križišče pri

OŠ — Gašperšič) 300
— Na Tičnico (v celoti) 530
— Ulica 14. divizije

(v celoti) 1340
— Na razgled (od Jug —

Moser) 250
— Ul. I. celjske čete

(v celoti) 750
— Ul. M. Gubca (v celoti) 90
— Ul. F. Malgaja (od

Lončar — Kumperger) 200
— Efenkova ulica (v celoti) 400
Skupaj dolžina cest
I. prioritete 4271

II. Prioriteta
— Cankarjeva ulica 220
— Cesta M. Zidanška 198
— Cesta na Brdo 525
— Cesta na kmetijsko šolo 210
— Gajstova pot 355
— Jerinova ulica 145
— Kolodvorska ulica 235
— Na lipico 249
— Ljubljanska cesta 150
— Pešnica 1050
— Ul. A. M. Slomška 300
— Ul. B. Kocena 70
— Ul. bratstva 130
— Ul. F. Vrunča 150
— Ul. F. Žagarja 220
— Ul. Talcev 210
— Ul. T. Čečeve 230
— Ul. skladateljev Ipavcev 225
— Ul. T. Seliškarja 125
— Ul. II. bataljona 240
— Vrtna ulica 110
— Cankarjeva ulica —

Kocmur 380
— Cesta Leona Dobrotinška 80
— Ul. Valentina Orožna 100
— Ul. F. Malgaja 200
S k u p a j  6127

B) PLOČNIKI IN PEŠ POTI
— pločnik od železniškega 

prehoda — križišče —
Bohorč — Pešnica (do 
mostu) 1600

— pločnik od križišča —
Krampi — AP — Zikošek
— Kmetijska šola 1500

— peš pot občina — vrtec
— Pešnica — M.
Zidanška 900

— peš pot železniška postaja
— Jug 300

— peš pot Hrastnik —
Na lipico 100

S k u p a j  4400

C) JAVNE POVRŠINE
1. Titov tog s parkirnim prosto

rom za Občino in poslovno 
zgradbo

2. Parkirna prostora pri glavnem 
križišču

3. Plato pred sodiščem
4. Parkirni prostor na pokopališču
5. Avtobusna postajališča
6. Travne površine

— ob peš poti občina — vrtec
— okrog parkirnih prostorov
— med PM in poslovno zgradbo

Po 11. členu Zakona o komunal
nih dejavnostih (Ur. list SRS št. 
8/82) in odloku o komunalni de
javnosti v občini Šentjur (Ur. list 
SRS št. 21/85) je skupščina SKIS 
na seji dne 23. 12. 1986 sprejela 
sklep, s katerim določa

N O R M A T I V E  
I N  S T A N D A R D E

zimsko-letnega vzdrževanja 
naselja Šentjur-center

1.
S tem sklepom se v skladu z 

določili Zakona o komunalnih de
javnostih, odloka o komunalnih 
dejavnostih v občini Šentjur, Sa
moupravnega sporazuma o teme
ljih plana SKIS za obdobje 1986— 
1990 določa standarde in normati
ve za zimsko letno vzdrževanje 
naselja Šentjur, da so cestišča nor
malno prevozna, javne površine 
sproti čiščene, zelenice pa vzdrže
vane tako, da dajejo primeren e- 
stetski videz, kar je opisano v na
slednjih členih.

2.
A) Dejavnost vzdrževanja nekate

goriziranih cest, peš poti in 
pločnikov obsega:

1. Rredno letno vzdrževanje:
—• redni, občasni in izredni pre

gledi cest, (te naloge opravlja 
strokovna služba SKIS in tajnik 
KS),

— ikrpanje gramoznih vozišč in 
popravilo nevarnih mest,

— čiščenje naprav za odvajanje 
meteorne vode z vozišč,

— čiščenje blata, nesnage in 
drugih nanosov na vozišče,

— čiščenje in popravilo bankin,
— vzdrževanje prometne signa

lizacije,
— obsekanje rastlinja zaradi 

preglednosti in svetlobnega profi
la vozišča,

— krpanje udarnih jam in po
škodb na asfaltnih voziščih.

(Nadaljevanje na 6. strani)



(Nadaljevanje s 5. starani)
2. Zimsko vzdrževanje
— redni, občasni in izredni pre

gledi cest Ote naloge opravlja stro
kovna služba SKIS in tajnik KS),

— priprava vozišč na zimsko 
službo,

— odstranjevanje snega z vo
zišč I. prioritete v takšnem obse
gu, da je možen promet z zimsko 
opremo,

— odstranjevanje snega z vo
zišč iz II. prioritete, pločnikov in 
javnih površin po vsakih 20 cm 
zapadlega snega oziroma po kon
čanem sneženju,

— posipavanje ob poledici,
— posamezni ukrepi pri omejit

vah in preusmeritvah prometa za
radi zime in zimskih akcij,

— odstranjevanje posipnega 
materiala po zimski službi.
B) Dejavnost vzdrževanja javnih

površin
1. Letno vzdrževanje javnih po

vršin

KS Šentjur -
V SZDL O OPRAVLJENIH 
NALOGAH V PRETEKLEM 
OBDOBJU IN O USMERITVAH 
ZA DELO V PRIHODNJEM 
ŠTIRILETNEM OBDOBJU

Delegati KS Šenitjur-center so 
na programsko volilni konferenci 
spregovorili o svojem delu v pre
teklem obdobju, ki nikakor ni bi
lo lahko. Stelivne dobro opravlje
ne naloge pa dajejo rezultate, ki 
so vidni v konkretnih sredinah. 
Povzemamo nekaj misli iz razpra
ve tov. Albina Potočnika, pred
sednika SZDL v letih 1983—1987.

Za nami je štiriletno mandatno 
obdobje, ki ga označuje v precejš
nji meri gospodarska in družbe
na kriza. Nekateri negativni po
javi, kot naraščanje inflacije, u- 
padanje življenjskega standarda, 
krepitev nacionalističnih tendenc 
se celo razraščajo in povzročajo 
med ljudmi povečano zaskrblje
nost in kritiko obstoječe nemoči 
družbeno-politifinih organizacij in 
oblastvenih organov, ki ne naka
zujejo hitrih in učinkovitih reši
tev z jasno perspektivo boljšega 
življenja in večje gospodarske u- 
činkovitosti celotne družbe.

V zapletenih gospodarskih in 
družbenih razmerah, vendar ob 
večji demokratizaciji in odprtosti 
delovanja družbeno-političndh or
ganizacij naše krajane prvenstve
no zanimajo konkretna življenjska 
vprašanja. Ko ocenjujemo naš pri
spevek k odpravljanju nakopiče
nih problemov ne moremo biti 
zadovoljni. Tudi v krajevni skup
nosti je osrednje vprašanje boljše 
gospodarjenje in materialni raz
voj. Na tej osnovi je v pretekli 
mandatni dobi uspešno izglasovan 
nov samoprispevek za obdobje 
1986—1990, ki bo z združevanjem 
sredstev na tej osnovi izboljšal 
pogoje dela in življenja krajanov.
V priprave in izvedbo akcije za 
samoprispevek je bilo vloženo 
mnogo političnega dela vseh sa
moupravnih in družbeno-politič- 
nih organizacij v KS. V organih 
SZDL ugotavljamo, da se zbrana 
sredstva namensko uporabljajo in 
racionalno trošijo le v okviru 
sprejetega programa in letnih pla-

— pometanje javnih površin v 
potrebnem obsegu za primeren e- 
stetski videz kraja,

— praznjenje košev za smeti in 
čiščenje AP,

— urejanje nasadov na Titovem 
trgu,

— košnja ,trave trikrat letno,
— odstranjevanje odpadlega 

listja,
— izobešanje zastav ob držav

nih, republiških in občinskem 
prazniku na drogove obcestnih 
svetilk.

2. Zimsko vzdrževanje javnih 
površin

— odstranjevanje odpadkov iz 
košev za smeti in z AP,

— čiščenje snega s .parkirišč v 
celoti, na drugih javnih površinah 
pa v takšni meri, da je možen 
normalen dostop do zgradb in med 
zgradbami,

— posipanje soli ob poledici,
— čiščenje odtokov ob odjugi, 

če voda ne odteka.

center
nov, ki so odraz usklajenih teženj 
na zborih krajanov.

Pri pripravi in izvedbi volitev 
delegatov v skupščine DPS in SIS 
v marcu 1986 so bile opravljene 
obsežne naloge v zapletenem vo
lilnem sistemu. V oceni smo opo
zorili na pomanjkljivosti in tež
nje po neposrednih volitvah za 
skupščino občine ter večji vpliv 
volivcev na izbiro kandidatov.

V samem delu predsedstva KO 
SZDL in njenih organov smo se 
izogibali pretiranemu forumskemu 
delu in brezplodnemu sestankova
nju. Operativno smo povezovali 
delo samoupravnih organov z de
lom SZDL. Kljub razvejani de
javnosti v KS se v mnogih orga
nih pojavljajo isti ljudje, ki niso 
pripravljeni o isti stvar večkrat 
razpravljati. Postavlja se vpraša
nje, ali smo tudi v KS preorgani- 
zirani v vseh mogočih oblikah de
lovanja, kar lahko za gotovo trdi
mo za našo družbo kot celoto.

Glede na to, da so vse oblike 
delovanja v osnovi namenjene u- 
resničevanju ciljev naše družbe, v 
KS pa ciljem razvoja KS, je po
membno enotno nastopanje in 
medsebojno zaupanje različnih or
ganov in organizacij. V naši KS 
gre za, lahko rečemo, vzorno so
delovanje DPO in samoupravnih 
struktur. Na splošno velja ocena, 
da imamo razvito samoupravlja
nje, dovolj demokratičnosti in 
javnosti dela.

V SZDL bi morali združiti de
lovne ljudi, ne glede na družbeni 
položaj, narodnostne in verske ter 
idealoške razlike, ki so priprav
ljeni v demokratičnih postopkih z 
borbo mnenj razvijati našo druž
bo. To nam še ne uspeva. SZDL 
tudi v naši KS še ni dosegla vlo
ge, ki je opredeljena v političnih 
izhodiščih glede širine njenega de
lovanja.

V okviru letnih programskih iz
hodišč smo se ukvarjali z vrsto 
standardnih in ponavljajočih 
vprašanj operativnega življenja in 
potreb krajanov, kot so:

— sodelovanje na zborih kraja
nov,

— organizacija prostovoljnih 
oblik dela,

— problematika ekologije in e- 
nergetike,

— prostorsko načrtovanje in iz
raba prostora v KS,

— kadrovske priprave in evi
dentiranje krajanov za volitve, 
razne funkcije, priznanja, odliko
vanja itd.,

— obravnava gradiv občinske in 
republiške SZDL,

— organizacija in sodelovanje 
ob priložnostnih proslavah, obele
ževanju pomembnih dogodkov, 
itd.,

— problematika društev,
— delovanje delegacij.
Istočasno ugotavljamo, da na 

mnogih področjih začrtane aktiv
nosti niso v celoti izvedene, oziro
ma predstavljajo šibke točke pro
klamirane dejavnosti SZDL v KS. 
Gre predvsem za naslednja pod
ročja:

— V KS in občini deluje 19 
društev. Povezanost SZDL in 
društev v najmnožičnejšo organi
zacijo pri oblikovanju programov 
dela in vključevanja delovnih lju
di na podlagi sporazumnega inte
resa nismo izkoristili kot -pomem
ben del organiziranih socialistič
nih sil. S temi problemi smo se 
premalo ukvarjali. Društva sicer 
delujejo po svojih programih de
la. V njih deluje vrsta aktivnih in 
sposobnih članov. Nadzorno funk
cijo je SZDL opravila in ni bilo 
ugotovljenih negativističnih usme
ritev v delovanju društev. KS na
menja za delo društev tudi del 
materialnih sredstev.

Le še kratek čas nas loči od no
vega leta, za nami so dopusti, po
spravilo jesenskih pridelkov in 
skrb za ozimnico. Razmišljamo o

uspehih in neuspehih v letošnjem 
letu.

V gasilskem društvu v Šent
jurju smo v letošnjem letu pri
pravili štiri ekipe za sodelovanje 
na tekmovanjih. Največ volje in 
zagnanosti sta pokazali članska in 
mladinska ženska ekipa, ki sta do-

— Premalo pozornosti smo na
menjali organiziranju hišne samo
uprave in izboljševanju dela hiš
nih svetov.

— Do sedaj nismo obravnavali 
odnosov med krajani, organi KS 
in verskimi skupnostmi.

— Pomemben člen v samo
upravnem delovanju KS so ulič
ni odbori, ki pa jih nismo dovolj 
vključili v oblike delovanja SZDL.

V bodoče bo potrebno najti na
čine, da se .tudi ob teh vprašanjih 
bolje povežejo in uskladijo skup
ni cilji.

Komisije, ki delujejo -poni pred
sedstvu KO SZDL, so se sestaja
le po potrebi in obravnavale kon
kretna vprašanja iz svoje pristoj
nosti.

V KS delujejo tudi vse družbe- 
no-politične organizacije. V sa
mem delu SZDL ni dovolj čutiti 
vpliva članov ZK, predvsem v 
vlogi enakopravnih teles brez po
litičnega monopola, kar je osnova 
dela SZDL.

Na teh ocenah in stališčih ter z 
dodatnimi poročili samoupravnih 
organov, društev in družbeno-po
litičnih organizacij, bi morali 
izoblikovati končno oceno delova
nja KO SZDL in najti usmeritve 
za nadaljnje delo. Pri tem mora
mo izhajati iz dejanskih razmer in 
specifičnosti okolja v KS. V osno
vi gre za nadaljnje napore pri u- 
resndčevanju socialističnega samo
upravljanja, demokratizacije druž
be in predvsem za uresničevanje 
gospodarske stabilizacije.

Drago Slakan

segli najboljše rezultate. Ženska 
članska ekipa je zmagala na ob
činskem tekmovanju v Šentjurju, 
v Titovem Velenju v močni kon

kurenci ekip iz vse Slovenije je 
osvojila 4. mesto, enako mesto je 
dosegla na področnem tekmova
nju v Zrečah. Nepremagljive na 
občinskem tekmovanju so bile tu
di mladinke. V Zrečah so prema
gale vse svoje vrstnice in si s tem 
zagotovile udeležbo na republiš-

GD Šentjur — prizadevna dekleta

Na fotografiji so Nežika Horjak, Simona Zupanc, Alenka in Berta 
Oblak, Marjana Mastnak, Marija Coki, Melita Kovačič, Darja Plank, 

Metka Planko in Milan Kukovič.



kem tekmovanju 10. in 11. oktob
ra v Kopru. Zavedali smo se, da 
so pred nami naporni treningi in 
žrtvovanje prostega časa. Blagaj
ne so tako in tako povsod prazne, 
zato je bilo potrebno razmišljati 
o pridobitvi finančnih sredstev. 
Zadali smo si cilje in prešli v ak
cije. Nemalokrat smo »ropotali« z 
gasilsko opremo in orodjem po 
šentjurskem stadionu in opravili 
preko 300 ur vaj. Denar smo si 
služili z nabiranjem borovnic, či
ščenjem stanovanjskega bloka, 
ravnanjem zemlje, ipd. V .petek, 9. 
oktobra, smo se nastanili v hotelu 
»Adria« v Ankaranu. Naslednje 
jutro nas je čakala prva preiz
kušnja — uradni trening, na ka
terem smo se dobro odrezali. Na 
koprskem stadionu popoldne pa je 
šlo zares. Pri vaji nam je ponaga
jala trema, da s končnim izidom 
tekmovanja nismo mogli biti za
dovoljni..

V nedeljo dopoldne smo prosti

čas izkoristili za ogled Škocjan
skih jam. Popoldne je bil uradni 
zaključek tekmovanja. Bili smo 
prijetno vznemirjeni in srečni ob 
prejemu prisluženih srebrnih 
značk.

Kljub temu, da smo na poti do
mov imeli neprijetnosti s počeno 
gumo in menjavo le-te, smo se v 
Šentjur vrnili veseli 'in ponosni. 
Republiško tekmovanje v Kopru, 
na katerem je sodelovalo 225 ekip 
iz vse Slovenije in sosednjih dr
žav, bomo ohranili v lepem spo
minu.

Ob tej priliki se želimo zahva
liti vsem staršem, ki so z razume
vanjem svojim hčeram omogočili, 
da so redno prihajale na vaje in 
to v jesenskem času, ko je na 
poljih največ dela. Zahvaljujemo 
se tudi vsem, ki so nam priskočili 
na pomoč s finančnimi sredstvi ali 
kako drugače.

Mentor ženske ekipe 
Milan Kukovič

nančnih sredstev. Tako bomo v le
tošnjem letu končali gradnjo pr
vega in drugega bazena. V njih 
bomo že v sezoni 1988 pričeli z 
redno vzrejo rib, vsa pridobljena

n ju Ribiške družine Voglajna. Te 
postopoma delno saniramo, popol
na sanacija pa je nemogoča. V 
srednjeročnih in dolgoročnih plan
skih aktih razivoja smo predvideli

Se zadnji odriv  zem lje in  u trd itev  nasipov, pa bo prv i bazen za vzrejo
ščuke končan

Obrat lastne proizvodnje KK
Obrat lastne proizvodnje Kme

tijskega kombinata Šentjur s sede
žem v Bezovju se ukvarja s pro
dukcijo konzumnih jajc, pritanjem 
telet, mlečno proizvodnjo in pride
lovanjem lešnikov. Poseduje 100 
hektarjev poljskih površin za pri
delavo koruzne silaže in pšenice, 
40 ha travniških površin, 100 ha 
gozda in 9 ha leščevja; vsa dela 
opravlja 65 delavcev. Obrat ima v 
glavnem zemljo, (ki je bila odvze
ta kmetijski šoli leta 1961. Gospo
darska poslopja so bila prav tako 
last kmetij sike šole, ki pa jih je 
kombinat znatno razširil. Odkar 
kmetijska šola nima več lastne 
zemlje in lastnega gospodarstva, 
opravljajo gojenci srednje kmetij
sko živilske šole pri obratu prak
tični pouk.

Čreda 35 krav mlekaric sivorja- 
ve pasme bi lahko bila večja, ven
dar za to ni ekonomskega raču
na. Če to ne bi bil učni objekt, bi 
verjetno to deficitarno panogo že 
opustili. Za vzrejo telet do teže 
200 kg imajo 500 stojišč.

Kokošji farmi v Šentjurju z
10.000 in na Slivnici s 120.000 nos
nicami dajeta letno nad 30 mili

jonov konzumnih jajc. Dva koope
ranta, eden v Šentjurju in drugi 
na Slivnici, vzrejajo za farmi jar- 
kice od 1 dneva do 18 tednov. V 
jajčni proizvodnji so kokoši 13 
mesecev — v enem proizvodnem 
ciklusu znese kokoš povprečno 296 
jajc, nato jo prodajo.

Na pobočju Ritnika ima obrat 
9 ha nasadov lešnikov, od katerih 
je 5 ha rodnih, 4 ha pa še ne ro
dijo. Letos so pridelali 101 leš
nikov.

Silažne koruze pridelajo več kot 
jo potrebujejo sami, zato viške 
odvažajo na Slom in Planino, kjer 
so pitakšča z 2000 pitanci. Njiv
ske površine posejejo izmenoma s 
koruzno silažo in pšenico — upo
števajoč kolobar. Imajo lepa skla
dišča, strojno lopo, mehanično de
lavnico tea- upravne prostore in 
vso potrebno, sodobno mehaniza
cijo.

Med letom je prišlo v obratu do 
personalnih sprememb. V zasluže
ni pokoj je odšel dolgoletni uprav
nik Franc Knez, njegovo mesto pa 
je prevzel Alojz Recko.

Ernest Rečnik

Ribiška družina Voglajna 
gradi ribogojne objekte

Slivniško jezero je priljubljena 
točka turističnega ribolova mnogih 
ribičev iz Slovenije, še največ pa 
tistih iz sosedn je Hrvatske, 'ki ze
lo pogosto prihajajo ob z ribami 
bogato jezero. To bogastvo pa ni 
samo plod naravne reprodukcije 
sposobnosti jezera, je delo velikih 
vlaganj umetno vzrejenih rib, ki 
jih, v skladu z ribiško-gojitvemi- 
mi načrti opravlja Ribiška druži
na Voglajna. In če k temu doda
mo še vsa tista vlaganja v Voglaj
no s pritoki, ki jih žal vedno po
gosteje pobira gnojnica in indu
strijske odplake, je evidentno, 
kakšno finančno breme predstav
ljajo ta vlaganja ob današnjih 
prodajnih cenah rib.

Že prvi izračuni so nam poka
zali, da ne bomo naredili napak, 
če vsa razpoložljiva finančna sred
stva in delo vložimo v lastno vzre

jo rib. Rodila se je ideja in za 
njo leta priprav, ki so nas .konč
no privedla do tega, da smo letos 
začeli z gradnjo bodoče ribogoj
nice.

Ribogojne objekte gradimo na 
skrajnem vzhodnem delu Slivniš
kega jezera ob Dobrinskem poto
ku. Zgradili bomo tri zemeljske 
bazene s skupno površino 27.150 
kvadratnih metrov in pripadajočo 
infrastrukturo. Bazeni bodo name
njeni intenzivni vzreji krapa, šču
ke in smuča od zaroda do konzu- 
ma, za dodatno in že omenjeno 
poribljanje jezera ter Voglajne s 
pritoki, vsi viški pa bodo posredo
vani trgu.

Predračunska vrednost investi
cije je velik zalogaj za ribiško or
ganizacijo kot je naša. Odločili 
smo se za etapno izgradnjo v skla
du z možnostjo zagotavljanja fi-

sredstva pa namenjali izgradnji 
tretjega bazena s pripadajočo in
frastrukturo. Dela naj bi končali 
v letu 1989.

Seveda pa s tem naši načrti s 
področja vzreje rib in razvoja 
sladkovodnega ribištva niso za
ključeni. Z onesnaževanjem in 
vodnogospodarskimi posegi je bilo 
v preteklosti biološko prizadetih 
ca. 75 % tekočih voda v upravlja-

sanacijo vseh mrtvic .povodja Vo
glajna ter izgradnjo ribnikov na 
vseh vodotokih, kjer bodo rezul
tati raziskav biokemičnih parame
trov dovoljevali tak poseg. Z do
seganjem teh ciljev in ponovno 
naselitvijo izumrlih avtohtonih 
vrst rib ne bomo več na dnu spis
ka občin z na j več j o površino bio
loško uničenih vodotokov.

Milan Štraus

TDF v Šentjurju
Zadnji dan jubilejnega 15. tedna 

domačega filma smo si v Šent
jurju ogledali enega od šestih no
vih slovenskih filmov. Film Lju
bezen nam je vsem v pogubo re
žiserja Jožeta Galeta je nastal v 
sodelovanju Vibe filma in Televi
zije Ljubljana. To pomeni, da bo
mo film lahko gledali kot TV na
daljevanko. Režiser Jože Gale je 
napisal scenarij po motivih novel 
Ivana Tavčarja. Film si je ogleda
lo veliko število ljudi. Šentjurske
mu občinstvu so se predstavili ne
kateri od ustvarjalcev filma.

Po predstavi smo nekaj gledal
cev vprašali za mnjenje o firmi :

MARJETA JAZBINŠEK: Nisem 
pričakovala tako lep film, zato so 
seveda moja pričakovanja več kot 
uresničena. Res lep in gledljiv

film in mislim, da bo tudi TV na
daljevanka zelo dobro sprejeta.

BLANKA PASARIČ: Film se
mi je zdel sicer malo preveč sta
tičen, vendar pa je zelo dobro 
prikazal .težko življenje v času, ko 
je bila nekaterim edini izhod A- 
merika.

MIRA REŽONJA: Film mi je 
bil zelo všeč, igralci so bili odlič
ni, prav tako me je očaralo čudo
vito okolje, kjer je bil posnet 
Skoda, da se nam niso predstavili 
igralci, da bi se z ekipo filma 
lahko še kaj pogovorili.

Napišimo še, da je bila filmska 
ekipa, posebno še tonski mojster, 
navdušena nad kakovostjo zvoka, 
kar je po njihovem mnenju tudi 
zasluga novih zvočnih aparatur v 
Kulturnem domu Šentjur.

A. K.



Fotografija meseca

Lokacija novega avtobusnega postajališča v Šentjurju

Program radia 
Šmarje pri Jelšah
Ponedeljek:

15.29 DIO — Vključitev v Radio Ljubljana
16.00 V deželi lipovega lista (turistična oddaja)
16.30 Mladi raladilm (mladinska oddaja)
17.00 Poročila — osrednja dnevna informativna oddaja, Obvestila, 

Reklame
17.30 Crno-belo v barvah (film ska oddaja)
18.00 Zaključek 

Torbk:
15.00 Napoved sporeda, Poročila, Obestila, Reklame
15.29 DIO — vključitev v Radio Ljubljana
16.00 Športnih sedem dni (športna oddaja)
16.30 Osem not za sto radosti (zabavno-glasbena kontaktna oddaja) 

— I. del
17.00 Poročila — osrednja dnevna informativna oddaja, Obvestila, 

Reklame
Osem not za sto radosti — II. del

18.00 Zaključek 
Sreda:

15.00 Napoved sporeda, Poročila, Obvestila, Reklame
15.00 Napoved sporeda, Poročila, Obvestila, Reklame
15.29 DIO — vključitev v Radio Ljubljana
16.00 Danes v studiu (okrogla miza — v živo)
17.00 Poročila — osrednja dnevna informativna oddaja, Obvestila, 

Reklame
17.30 V dvoje (glasbena oddaja z veznim tekstom — skladbe v 

dveh izvedbah)
18.00 Zaključek 

Četrtek:
15.00 Napoved sporeda, Poročila, Obvestila, Reklame
15.29 DIO — vključitev v Radio Ljuhljana
16.00 Kulturni mozaik
16.30 Aktualni četrtek
17.00 Poročila — osrednja dnevna informativna oddaja, Obvestila, 

Reklame
Šopek domačih (oddaja domače narodnozabavne to Zborov
ske glasbe z veznim tekstom to gostil)

18.00 Zaključek

Petek:
15.00 Napoved sporeda, Poročilo, Obvetsila, Reklame
15.29 DIO — Vključitev v Radio Ljubljana
16.00 Skupni koraki (oddaja iz delovnih organizacij ta krajevnih 

skupnosti)
16.30 Potujoči mikrofon (posnetki domačih glasbenih skupin, zbo

rov, reportažni zapisi o ljudskih običajih, narečja itd.)
17.00 Poročila — osrednja dnevna informativna oddaja, Obvestila, 
Reklame
17.30 Zabavna podoknica
18.00 Zaključek 

Sobota:
15.00 Napoved sporeda, Poročila, Obvestila, Reklame
15.29 DIO — Vključitev v Radio Ljubljana
16.00 Moč glasbe
16.30 Poslušaš—poslušam (glasbena kontaktna oddaja s sodelova

njem poslušalcev, vmes lažji reportažni zapisi, vključevanje 
V živo s terena ipd.) — I. del

17.00 Poročila — osrednja dnevna 'informativna oddaja, Obvestila, 
Reklame
Poslušaš—poslušam — II. del

18.00 Zaključek 
Nedelja:

9.00 Napoved sporeda
Mavrica pozabljenih (starejše zabavne melodije)

9.30 Naš obraz (razgovor—intervju—predstavitev)
10.30 Radijska štafeta
11.00 Kmetijska Oddaja
11.30 Svetujemo vam
12.00 Naši poslušalci čestitajo ta pozdravljajo

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju v nakladi 4.000 izvodov.
Uredniški odbor: glavni urednik Ferdo ŽAGAR, odgovorni urednik Goce KALAJDŽISKI, Drago MACKOSEK, Jože MASTNAK, Miran 
KOREN, Anita KOLESA, Mirko ČANDER, Dušan VODEB, Darinka ŽEKAR.
Naslov uredništva: Titov trg 5, tel.: 741-286, 741-002, ž. rač. 50770-678-45153 OK SZDL Šentjur pri Celju.
Tisk: Aero Celje TOZD Grafika
Oproščeno tem. davka od prometa proizvodov št. 745-15/9-1978. Fotografij in rokopisov ne vračamo.


